
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 8/2008 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 227/2008 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έκφραση γνώμης Δ.Σ. υπέρ της 
προσάρτησης στον Δήμο Βέροιας του 
όμορου Τ.Δ. Πατρίδας Δήμου Δοβρά. 

 
       Σήμερα 17 Απριλίου του έτους 2008 ημέρα της εβδομάδας Πέμπτη και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 11-4-2008 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων και στην Δήμαρχο σύμφωνα με το άρθρο 95 του Ν. 3463/2006 «Κύρωση 
του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα  25 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Πρόεδροι 
                                                                                                   Τοπικών Συμβουλίων 

1. Μ. Σουμελίδης Χ. Γεωργιάδης Σ. Διαμαντής 
2. Δ. Δάσκαλος Σ. Παναγιωτίδης Η. Σοφιανίδης 
3. Τ.  Χατζηαθανασίου    
4. Γ.  Μιχαηλίδης   Απόντες Πρόεδροι Τ.Σ. 
5. Π. Παυλίδης   Ι. Καπετανίδης 
6. Π. Τσαπαρόπουλος   Σ. Κρομμύδας 
7. Σ. Μηλιόπουλος   Π. Ποταμόπουλος 
8. Ν. Μωυσιάδης   Π. Πιτούλιας 
9. Α. Δελαβερίδης   Γ. Μανακούλης 

10. Α.  Τσιάρας   Β. Ρήσσου 
11. Ν. Τσιαμήτρος   Ι. Ταρασίδης 
12. Ν. Μαυροκεφαλίδης    
13. Κ. Συμεωνίδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση 

προσήλθαν οι κ.κ. Μ. Τρανίδης, Ι. Καλαϊτζίδης και αποχώρησε 
ο κ. Τ. Χατζηαθανασίου. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 223/2008 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Δελαβερίδης, Β. Γιαννουλάκης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 224/2008 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Β. Γιαννουλάκης και αποχώρησαν οι κ.κ. Γ. 
Ορφανίδης,  Σ. Διαμαντής. 
4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 227/2008 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Α. Δελαβερίδης, Ε. Σοφιανίδης, Γ. Ορφανίδης 

14. Μ. Τρανίδης 
15. Α. Παπαστεργίου 
16. Γ. Κάκαρης 
17. Χ. Σκουμπόπουλος 
18. Β. Γιαννουλάκης 
19. Ι. Ακριβόπουλος 
20. Ε. Σοφιανίδης 
21. Μ. Σακαλής και αποχώρησε ο κ. Ε. Γουναράς. 

5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 228/2008 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Ε. Γουναράς και αποχώρησαν οι κ.κ. Ι. 
Ακριβόπουλος, Ε. Σοφιανίδης, Η. Σοφιανίδης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 229/2008 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Γ. Ορφανίδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 232/2008 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Τ. Χατζηαθανασίου και αποχώρησε ο κ. Μ. 
Τρανίδης. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 239/2008 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Α. Δελαβερίδης. 
9)Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 250/2008 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Π. Τσαπαρόπουλος. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 252/2008 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Π. Τσαπαρόπουλος. 

22. Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
23. Ε. Γουναράς 
24. Ι. Καλαϊτζίδης 
25. Γ. Ορφανίδης 

 



 Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το 1ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 11-4-2008 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου, 
που έχει ως εξής: 
 Θέτουμε υπόψη του Δημοτικού Συμβουλίου το από 10-4-2008 συνημμένο 
έγγραφο του Τοπικού Διαμερίσματος Πατρίδας (στο οποίο επισυνάπτονται και 
καταστάσεις υπογραφών κατοίκων του Τ.Δ.) και παρακαλείται το συμβούλιο ν’ 
αποφασίσει σχετικά  
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 

Δήμαρχος: Γι’ αυτό το ζήτημα κακώς έγινε πολύς θόρυβος διότι τα πράγματα 
είναι πολύ απλά. Όπως πολύ καλά γνωρίζετε, εκκρεμεί εδώ και μήνες στον Δήμο μας 
ένα αίτημα κατοίκων και φορέων του Τ.Δ. Πατρίδας του Δήμου Δοβρά. Εγώ σας είχα 
ενημερώσει σε προ ημερήσιας διάταξης θέμα για το ότι υφίσταται αυτό το αίτημα και 
η βούληση των κατοίκων του Τ.Δ. της Πατρίδας και όταν έρθει η ώρα και είναι 
ώριμες οι νομικές συνθήκες να προσαρτηθεί στον Δήμο Βέροιας. Μ’ ένα τελευταίο 
έγγραφο που μας διαβιβάστηκε έχουμε πλέον και μία λίστα 850 υπογραφών. Έτσι 
λοιπόν πιστεύω ότι και ηθικά αλλά και τυπικά, ήμασταν υποχρεωμένοι να έρθει αυτό 
το θέμα ως τακτικό στο Δ.Σ. της Βέροιας. Δεν θέλω να μακρηγορήσω γιατί είναι 
γνωστό πως εγώ, ως Δήμαρχος, έχω τοποθετηθεί δημόσια γι’ αυτό το θέμα όπως 
εξάλλου δημόσια έχει τοποθετηθεί και ο συνάδελφός μας του Δήμου Δοβρά ότι 
δηλαδή η φυσική εξέλιξη του Β΄ Καπποδίστρια, όταν με το καλό έρθει κι εφόσον 
δοθούν και οι αντίστοιχοι πόροι, θα είναι αυτή. Δηλώνω ότι δεν μπορούμε να 
κλείσουμε τα μάτια και τα αυτιά στο αίτημα περίπου χιλίων ανθρώπων που ζητάνε 
κάτι το οποίο προβλέπει και η κείμενη νομοθεσία. Γιατί αν δεν ήταν ηθικό ατόπημα 
θα ήταν σίγουρα μία περιφρόνηση του αιτήματος που έχει κατατεθεί, ενός Τ.Δ. 
δηλαδή, παρά το γεγονός ότι δεν ανήκει στον Δήμο Βέροιας αλλά σε άλλον δήμο. 
Θέλω επίσης να πω κι αν χρειαστεί θα μιλήσω περισσότερο και με λεπτομέρειες για 
το ζήτημα, για να λυθούν κάποιες παρεξηγήσεις διότι εγείρονται ζητήματα εκεί που 
δεν υπάρχουν, ότι αυτή τη στιγμή, παίρνοντας μία απόφαση το Δ.Σ. της Βέροιας και 
λέγοντας ότι δεν έχει αντίρρηση να γίνει αυτό εφόσον τηρηθούν οι διαδικασίες που 
προβλέπονται από το νόμο και όταν ανοίξει αυτό το ζήτημα γιατί τον Μάιο πρόκειται 
να γίνει και συνέδριο γι’ αυτό, θέλω να πω ότι το Δ.Σ. θα μπορούσε να λάβει αυτή 
την απόφαση από τη στιγμή που έχει όλες αυτές τις υπογραφές και νομίζω ότι πλέον 
είναι ηθικό το ζήτημα. Αυτή τη στιγμή δεν θα προσθέσω τίποτα άλλο κε Πρόεδρε και 
νομίζω ότι εκεί πρέπει να αφήσουμε το θέμα και σ΄ αυτό το πλαίσιο να το 
συζητήσουμε. Έχουμε μπροστά μας τις εξελίξεις αυτού του ζητήματος και υπάρχει 
ένα αίτημα στο οποίο πρέπει να απαντήσουμε. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Στις 21.12.2007 κα Δήμαρχε, απαντώντας σε αίτηση του 

Τ.Σ. της Πατρίδας, αναφέρετε σε έγγραφό σας ότι, πριν συζητηθεί το θέμα στο Δ.Σ., 
προαπαιτείται η διενέργεια του δημοψηφίσματος. Στις 30.1.2008 η κα Δήμαρχος, ως 
μέλος της ΤΕΔΚ, σε έγγραφο πάλι του προέδρου της ΤΕΔΚ και μετά από απόφαση 
του διοικητικού της συμβουλίου, αναφέρει ότι πρέπει να προαπαιτείται το 
δημοψήφισμα και ότι ακόμη δεν εκδόθηκε το προεδρικό διάταγμα για τις τεχνικές 
λεπτομέρειες της διενέργειας του δημοψηφίσματος και ότι θα πρέπει το θέμα να 
συζητηθεί εν καιρώ και μετά τη θέση της ΚΕΔΚΕ για την διοικητική αναδιάρθρωση 
της χώρας. 1)Τι άλλαξε από τον Δεκέμβριο, που ως Δήμαρχος απαντάει έτσι και ως 
μέλος του Δ.Σ. της ΤΕΔΚ συμφωνεί με το έγγραφο που έστειλε ως Δήμαρχος, και 
φέρνει σήμερα θέμα στο Δ.Σ. προκειμένου να πάρουμε απόφαση πριν καν 
διενεργηθεί το δημοψήφισμα; 2)Κλήθηκε απόψε ο Δήμαρχος κ. Τσιούντας να έρθει 
στη συνεδρίαση του Δ.Σ. ώστε να μας πει κι αυτός τις απόψεις του; 

Ακριβόπουλος: Με κάλυψε ο κ. Σκουμπόπουλος αλλά συμπληρωματικά να 
ρωτήσω αν μετά απ’ αυτή την απόφαση που θα πάρουμε σήμερα θα ξεκινήσει και η 
διαδικασία υλοποίησής της από το Τ.Δ. της Πατρίδας ή πρέπει να αναμένουμε την 



ψήφιση του προεδρικού διατάγματος κι όλα αυτά; Μήπως άλλαξε κάτι και δεν το 
ξέρουμε; 

Καλαϊτζίδης: 1)Το θέμα έρχεται για συζήτηση μόνο λόγω της αιτήσεως των 
κατοίκων της Πατρίδας; 2)Υπάρχει κάποιο νομικό υπόβαθρο που στηρίζει όλη αυτή 
τη διαδικασία που πάει να γίνει ώστε να μπορούμε να συζητήσουμε το θέμα; 

Δελαβερίδης: Εγώ ήθελα να ρωτήσω περισσότερο για το διαδικαστικό μέρος. 
Το θέμα τέθηκε ως έκφραση γνώμης του Δ.Σ. Δεν θα πάρουμε απόφαση; Θα 
εκφράσουμε την άποψή μας ή θα πάρουμε απόφαση; Η δική μου άποψη είναι πως θα 
πρέπει να πάρουμε καταρχάς απόφαση για να το έχουν ως επιχείρημα. Για μένα είναι 
λάθος να τίθεται το θέμα ως έκφραση γνώμης. 

Δήμαρχος: Θα σας πω δυο τρία πράγματα κι αν χρειασθεί θα συμπληρώσουν 
και οι νομικοί σύμβουλοι. Νομίζω πως δεν πρέπει να δοθεί τέτοια έκταση στο ζήτημα 
αφού τα πράγματα είναι πάρα πολύ απλά. Από τις 21.12.2007 που υπήρχε η αίτηση 
του Τ.Δ., και την οποία έφερα προ ημερήσιας και σας ενημέρωσα, έχει απλούστατα 
αλλάξει το ότι σήμερα έχουμε 850 και πλέον υπογραφές. Αν αυτό δεν είναι σοβαρή 
αλλαγή δεν ξέρω τι άλλο μπορεί να θεωρηθεί έτσι. Δεν κομίζετε κάτι νέο. Όσο για 
την ΤΕΔΚ, καλύτερα αφήστε αυτό το θέμα γιατί άλλα συζητούνται και άλλα 
γράφονται σε κείμενα που παραδίδονται. Ο κ. Τσιούντας βεβαίως ειδοποιήθηκε από 
εμένα, που του τηλεφώνησα και του είπα: «αγαπητέ συνάδελφε, επειδή μετά το 
αίτημα με τις τόσες υπογραφές πρόκειται να μπει το θέμα τακτικό στο Δ.Σ., σε 
ενημερώνω ότι έτσι είναι τα πράγματα, ότι αυτό θα προτείνω και πως το δικό μας 
Δ.Σ. δεν έχει καμία αντίρρηση εφόσον τηρηθούν οι νόμιμες διαδικασίες κι εφόσον 
έρθει η ώρα και ότι μάλιστα συμφωνείς κι εσύ σ΄ αυτό αφού το είπες σε λαϊκή 
συνέλευση» αλλά απ’ ότι έμαθα στη συνέχεια ο κ. Τσιούντας προτίμησε να κάνει 
επίσης σήμερα δημοτικό συμβούλιο και δεν ξέρω αν ήταν έκτακτο ή αν ήταν επ’ 
αυτού του λόγου. Το τι θα γίνει στη συνέχεια κε Ακριβόπουλε είναι θέμα προφανώς 
που ορίζει ο νόμος και είναι θέμα των ανθρώπων που υπέγραψαν και κατέθεσαν αυτό 
το αίτημα. Δεν θα πούμε εμείς από εδώ τι πρέπει να κάνουν, εάν θα πρέπει να το 
κάνουν και πότε θα πρέπει να το κάνουν. Υπάρχει και νομικό αλλά και ηθικό 
υπόβαθρο σ΄ όλη αυτή την ιστορία. Νομίζω είπα κε Δελαβερίδη και δεν έχω να 
προσθέσω κάτι καινούργιο ότι η πρόταση είναι αυτή και την ανέφερα στην 
τοποθέτησή μου ότι δηλ. από τη στιγμή που όλοι συμφωνούμε ακόμη και ο Δήμαρχος 
Δοβρά δεν υπάρχει αντίρρηση να πάνε τα πράγματα προς τα εκεί. Αυτή λοιπόν την 
απόφαση θα λάβουμε εδώ κι από εκεί και πέρα όταν έρθει η ώρα και όπως ακριβώς 
ορίζονται από το νόμο το προχωράνε άλλοι.  

Γ. Παπαστεργίου (Νομικός σύμβουλος Δήμου): Το νομικό υπόβαθρο είναι 
αυτό που λέει ο νομοθέτης και ειδικά η φράση «εφόσον συναινέσει ο δήμος στον 
οποίο ζητείται να γίνει η προσάρτηση». Κι επειδή θα αναφερθεί τι πρέπει να γίνει 
πρώτα, γιατί αυτά είναι τα προβλήματα που ανακύπτουν όταν οι διατάξεις είναι 
πρόχειρες και ατελείς, όταν λέει εδώ ότι απαιτείται δημοψήφισμα κι εφόσον 
συναινέσει ο δήμος, εγώ αβίαστα βγάζω το συμπέρασμα ότι πρώτα πρέπει να υπάρχει 
συναίνεση. Αλλά ακόμη κι αν δεν βγαίνει έτσι, ως γραμματική και τελολογική 
ερμηνεία, να το πάρουμε πρακτικά δηλαδή, χωρίς να λέει μέσα ο νομοθέτης ότι 
εφόσον το δημοψήφισμα είναι θετικό υποχρεούται ο δήμος υποδοχής να υποδεχθεί το 
τοπικό διαμέρισμα, δηλαδή υπάρχει ενδεχόμενο ο νομοθέτης να βάλει μία κοινωνία 
να διχαστεί λίγο ή πολύ, να κάνει ένα δημοψήφισμα που θα έχει κάποια έξοδα και 
μετά να έρθουμε εμείς και να πούμε ευχαριστούμε αλλά δεν θα πάρουμε; Και 
πρακτικά πρέπει να προηγηθεί μία συναίνεση του φορέα που θα υποδεχθεί το τοπικό 
διαμέρισμα κι αυτό πιστεύω θα το αποτυπώνουν και οι εγκέφαλοι της διάταξης αυτής 
στο μεταγενέστερο στάδιο. Ναι, είναι πρόωρο το αίτημα αφού δεν έγιναν τα 
προεδρικά διατάγματα αλλά δεν μπορούν να προχωρήσουν σε δημοψηφίσματα και 
όλα αυτά χωρίς να υπάρχει καταρχήν μία σύμφωνη γνώμη του δήμου που πρόκειται 
να τους υποδεχθεί. Αν τους πείτε εσείς σήμερα ότι δεν τους θέλετε ακόμη κι αν 



θέλουν αυτοί τότε τι διαδικασία να κάνουν αυτοί οι άνθρωποι και γιατί να την 
ξεκινήσουν; 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Για άλλη μία φορά η Δήμαρχος και η παρούσα πλειοψηφία 

του Δ.Σ., ενεργώντας εντελώς μα εντελώς υποκριτικά, φέρνει ένα θέμα στο Δ.Σ. 
ανώριμο, ανέτοιμο αλλά κυρίως πάλι παράνομο. Τι να μιλήσω και τι να πω; Για την 
προχειρότητα των ενεργειών της Δημάρχου; Για τα έγγραφα που έστειλε απαντώντας 
στο τοπικό συμβούλιο τον Δεκέμβριο λέγοντας πως προαπαιτείται το δημοψήφισμα 
κι έρχεται απόψε, συνεπικουρούμενη κι από το νομικό σύμβουλο, να πει ότι είναι 
πρόχειρη η διάταξη του δημοτικού κώδικα ο οποίος, ειρήσθω εν παρόδω, έχει μία 
πολιτική φιλοσοφία ο κάθε νόμος που ψηφίζεται από τη Βουλή και δεν μπορεί να 
είναι πρόχειρη η διάταξη ενός τέτοιου κώδικα. Μετέχοντας στο διοικητικό συμβούλιο 
της ΤΕΔΚ, συμφωνεί με το έγγραφο και με τις ενέργειες που έκανε ως δήμαρχος ότι 
προαπαιτείται το δημοψήφισμα; Κι επειδή πολλοί συνάδελφοι ή έστω μόνο κι ένας 
μπορεί να μην πρόλαβε να ενημερωθεί για το νομικό θέμα θα αναπτύξω πρώτα το 
νομικό θέμα και μετά το πολιτικό. Σύμφωνα λοιπόν με το άρθρο 216 του δημοτικού 
κώδικα, μπορεί το κάθε δημοτικό διαμέρισμα ενός δήμου, να ζητήσει την 
προσάρτηση σε άλλον δήμο, μαζεύοντας το 1/3 από τις υπογραφές, υποβάλλοντας 
στον δήμο που ανήκει και ο οποίος μέσα σ΄ ένα μήνα υποχρεούται να διενεργήσει το 
δημοψήφισμα κι αφού γίνει αυτό στη συνέχεια να έρθει στο δήμο που θέλει να 
ενταχθεί και να πάρει απόφαση το Δ.Σ. Αυτά έλεγε η Δήμαρχος στο έγγραφό της, 
αυτά είπε το διοικητικό συμβούλιο της ΤΕΔΚ, αυτά λέει η ΚΕΔΚΕ κι αυτά λέει και ο 
νόμος. Κι ερχόμαστε σήμερα εδώ να κάνουμε το άσπρο μαύρο γιατί θέλουμε αυτούς 
τους αγαπητούς συμπολίτες του νομού, τους Ημαθιώτες, που είναι ερωτευμένοι με τη 
Βέροια και καλά κάνουν και είναι, κι εμείς είμαστε ερωτευμένοι μ’ αυτούς, κι εμείς 
λέμε ότι έπρεπε να είναι εδώ από το 1998 όταν έγινε ο πρώτος Καπποδίστριας. Αλλά 
τότε, άλλαι αι βουλαί των τότε κυβερνώντων που μοίρασαν και χώρισαν την Ημαθία 
κατά το πώς τους βόλευε. Οι Πατριδιώτες αισθάνονται Βεροιείς, Ημαθιώτες, είμαστε 
ένα, ενωθήκαμε, τα χωράφια και τα σπίτια είναι μέσα στα διοικητικά όρια του Δ. 
Βέροιας και καλά κάνουν και θέλουν να έρθουν εδώ. Όμως, γιατί τέτοια υποκρισία, 
γιατί τέτοια μικροπολιτική, γιατί από την Δήμαρχο; Γιατί φέρνει θέμα και δεν τους 
εξηγεί τους ανθρώπους ποια είναι η νόμιμη και ορθή διαδικασία. Κι εμείς θα τους 
πούμε να έρθουν εδώ, όλος ο Δ. Δοβρά να έρθει στη Βέροια. Όμως αυτή πρέπει να 
είναι η λογική; Αυτή την πολιτική συνεργασίας πρέπει να έχει ο Δήμαρχος της 
πρωτεύουσας του νομού, το μέλος του διοικητικού συμβουλίου της ΚΕΔΚΕ, το μέλος 
της ΤΕΔΚ; Όταν στις 16 του μηνός επίκειται συνέδριο της ΚΕΔΚΕ για τη διοικητική 
μεταρρύθμιση, τι σπέκουλα είναι αυτή και υπέρ ποιου, από τη Δήμαρχο της Βέροιας; 
Προφανώς εξυπηρετώντας μικροπολιτικούς σκοπούς, προσωπικούς δικούς της, και 
τίποτα άλλο. Γιατί αν ήταν εντάξει κι ενώ ενημέρωσε το σώμα τα ίδια πράγματα θα 
έπρεπε να πει στο διοικητικό συμβούλιο της ΤΕΔΚ, δεν έπρεπε να πάρει απόφαση 
εκεί, να διαφοροποιηθεί, να πει ότι μαζεύουν υπογραφές οι κάτοικοι της Πατρίδας και 
όχι να πάει και στον Περιφερειάρχη για να δώσει τις αποφάσεις του διοικητικού 
συμβουλίου της ΤΕΔΚ. Απόψε εδώ ακούσαμε και το πρωτάκουστο δηλ. ν’ αφήσουμε 
τι γίνεται στην ΤΕΔΚ όπου άλλα λέγονται κι άλλα γράφονται. Αυτή είναι 
σοβαρότατη καταγγελία. Τι θέλει να μας πει η κα Δήμαρχος, ότι πλαστογραφούνται 
τα πρακτικά της ΤΕΔΚ; Αν δεν ανακαλέσει ή δεν διορθώσει απόψε κιόλας αυτό που 
είπε, αύριο θα έχει πρόβλημα στο διοικητικό συμβούλιο της ΤΕΔΚ. Δεν θέλω να 
μακρηγορήσω. Η αγάπη με τους Πατριδιώτες είναι αμοιβαία, όπως μας αγαπούν 
αυτοί τους αγαπούμε κι εμείς και θέλουμε να έρθουν εδώ όπως να έρθουν και όλοι οι 
δήμοι που είναι γύρω από τη Βέροια αλλά αυτά τα θέματα έπρεπε συνολικά να τα 
συζητάμε, συνολικά να καθίσει το Δ.Σ. της ΤΕΔΚ και μετά όλα τα δημοτικά 
συμβούλια και να κάνουμε τον Β΄ Καπποδίστρια δημοκρατικότατα και όπως 
πραγματικά αξίζει στην Τοπική Αυτοδιοίκηση και όχι μαχαιρώνοντας ο ένας 



Δήμαρχος τον άλλον, ανεξάρτητα σε ποιο πολιτικό κομματικό στρατόπεδο ανήκει. 
Γιατί ο πρώτος βαθμός απέτυχε. Ακούσατε απόψε τον πρόεδρο του Τ.Σ. της Αγίας 
Βαρβάρας που άλλα ήθελε να πει κι άλλα είπε, του ξέφυγαν, ή άλλα του είπαν να πει 
κι άλλα  έβγαλε απόψε στο Δ.Σ.  Γιατί όταν λες την μισή αλήθεια τότε δεν είναι 
αλήθεια αλλά ένα μεγάλο ψέμα. Η Αγία Βαρβάρα μπήκε στον Θησέα, ευτυχώς που 
τον διόρθωσε ο κ. Δάσκαλος, και στον Θησέα το έργο της ύδρευσης της Αγ. 
Βαρβάρας το έβαλε η δική μας παράταξη και όχι η δική σας, εσείς υλοποιήστε το. 
Έτσι είναι, κάποιος σχεδιάζει και κάποιος υλοποιεί, όταν ο λαός αποφασίζει 
διαφορετικά. Ναι λοιπόν στην Πατρίδα, να έρθει στη Βέροια, αφού όμως τηρηθούν 
όλες οι νόμιμες διαδικασίες. 

Δελαβερίδης: Επειδή κε Πρόεδρε εδώ βρίσκονται και δημότες του Τ.Δ. 
Πατρίδας μήπως θέλει να τοποθετηθεί κάποιος επί του θέματος πριν από εμάς; 

Πρόεδρος: Από την αρχή η Δήμαρχος είπε πως δεν είχαμε σκοπό σ΄ αυτό το 
θέμα να μπούμε στην ουσία του πράγματος παρά να εκφράσει μία γνώμη το Δ.Σ. και 
τίποτα περισσότερο. Αυτό νομίζω ότι ζητάει το πρώτο θέμα. Δεν μπορώ βέβαια εγώ 
να εκφράσω περαιτέρω απόψεις αλλά νομίζω ότι απλά το πρώτο θέμα λέει ένα 
πράγμα, δηλ. έκφραση γνώμης για το αν θέλουμε ή δεν θέλουμε και είπαμε να 
περιοριστεί εδώ η κουβέντα και τίποτα άλλο. 

Ορφανίδης: Επειδή τελικά καταλάβαμε ότι πρέπει να συζητήσουμε το θέμα 
και μέχρι εδώ, έχω την εντύπωση ότι το κλίμα δημιουργείται έτσι ώστε και τις θέσεις 
μας να κρατήσουμε αλλά και να εξυπηρετήσουμε και να δείξουμε ότι είμαστε 
αρεστοί στους μελλοντικούς δημότες της Βέροιας. Πολύς έρωτας από τον κ. 
Σκουμπόπουλο πολύς σεβασμός από την κα Χαρούλα. Εδώ μιλάμε για ένα θέμα 
ενοποίησης ενός δημοτικού διαμερίσματος άλλου δήμου και δεν κοιτάμε τίποτα άλλο 
από τι είπε ποιος κι αν είπε το ίδιο πριν τρεις μήνες κι αν το είπε σήμερα με τον ίδιο 
τρόπο ή με την ίδια ουσία κι έννοια. Εχω την εντύπωση ότι αυτό είναι ένα θέμα που 
ήδη έπρεπε να μας είχε απασχολήσει γιατί πολύ καλά ξέρουμε ότι ο Καπποδίστριας 
Β΄ θα υλοποιηθεί πολύ πιο γρήγορα από την ενοποίηση αν τελικά προσπαθήσουν να 
κάνουν οι δημότες του Δ.Δ. Πατρίδας κι εμείς περιμένουμε να δούμε τι θα πει το 
συνέδριο της ΚΕΔΚΕ στις 16 Μαϊου χωρίς ποτέ να έχουμε συζητήσει εδώ ποιο είναι 
το πρόβλημα. Τελικά, απ’ ότι καταλαβαίνω απ’ όλες τις συζητήσεις, το πρόβλημα το 
εκτιμούμε μόνο γεωγραφικά. Ενοποιήσεις δήμων και μάλιστα σε μεγάλη κλίμακα δεν 
είναι μόνο γεωγραφικό πρόβλημα. Έχω την εντύπωση ότι θέλοντας και μη όλοι θα 
δεχθούμε αυτό το αίτημα των 850 και κάτι πολιτών του Δ.Δ. Πατρίδας. Εγώ όμως, 
σαν δημοτικός σύμβουλος, οφείλω να σημειώσω κάποιες δικές μου εκτιμήσεις γιατί 
θα πρέπει τέλος πάντων να δούμε και γιατί θέλουμε ή δεν θέλουμε. Το Δ.Δ. Πατρίδας 
είναι ένας ζωντανός οργανισμός κάτι που από τα Δ.Δ. τα δικά μας πάσχουμε εν 
ολίγοις. Είναι πολυπληθές και κρατάει τη νεολαία στον τόπο της. Υπάρχουν όμως και 
πολλά αρνητικά. Δηλαδή αγκαλιάζοντας το Δ.Δ. Πατρίδας σήμερα στη Βέροια 
αυξάνονται οι ανάγκες ενός δήμου που ήδη διοικητικά δεν επαρκεί αφού υπάρχουν 
πολλά προβλήματα. Με τις ίδιες δυνατότητες και με τις ίδιες υπηρεσίες δηλαδή εμείς 
θα προσθέσουμε άλλο ένα δημοτικό διαμέρισμα. Υπάρχει μία δυσαναλογία των 
αναγκών και των επενδύσεων σε υποδομές που πρέπει να κάνουμε σ΄ αυτό το 
δημοτικό διαμέρισμα, γιατί απ’ ότι αντιλαμβάνομαι, είναι ελάχιστες με δυσανάλογα 
έσοδα στον Δήμο Βέροιας. Υπάρχει κι ένας προϋπολογισμός και τεχνικό πρόγραμμα 
του Δ. Βέροιας που ποτέ δεν συμπεριέλαμβανε ένα καινούργιο δημοτικό διαμέρισμα. 
Πότε θα συμπεριληφθεί, πότε θα ενταχθεί, πότε θα αντιμετωπισθούν τα προβλήματα 
και πότε θα υλοποιηθούν γι’ αυτό το Δ.Δ. Πατρίδας; Βέβαια αντίστοιχα προβλήματα 
υπάρχουν και από το ίδιο το Δ.Δ. που θέλει να ενταχθεί γιατί οι όροι που έχει αυτός ο 
δήμος προς τον Δήμο Δοβρά είναι σαφέστερα πιο επιεικείς. Ένα σημαντικό είναι πως 
ερχόμενοι στον Δήμο Βέροιας δεν θα έχουν εκπροσώπηση, θα έχουν έναν πρόεδρο 
δημοτικού διαμερίσματος, πολύ σημαντικό και αντιδημοκρατικό κατ’ εμέ. 
Γνωρίζουμε πολύ καλά για αύξηση τελών κ.λ.π. Τέλος πάντων, τα λέω όλα αυτά, όχι 



για να φοβίσω κανέναν αλλά πρέπει κάποτε να εκτιμήσουμε την πραγματικότητα. 
Εγώ εντοπίζω ένα θετικό στοιχείο της αίτησης, με την έννοια ότι σε περίπτωση που, 
όπως εγώ πιστεύω ότι έτσι θα γίνει ο Β΄ Καπποδίστριας, θα προλάβει την υλοποίηση 
αυτής της μάχης να ενταχθεί το Δ.Δ. Πατρίδας, οπότε θέλουν οι κάτοικοι εκεί να 
υπάρχει ένα δεδικασμένο ή τουλάχιστον καταγεγραμμένη θέληση των δημοτών της 
Πατρίδας να έρθουν στη Βέροια και να μη γίνει κάτι άλλο, όπως έγινε και με τον 
πρώτο Καπποδίστρια, και ξαφνικά η Πατρίδα βρεθεί σε καμιά Νάουσα, Ειρηνούπολη 
κ.λ.π. Θεωρώ ότι το πιο ουσιώδες αυτής της κίνησης των πολιτών είναι αυτό, να 
καταγραφεί δηλ. έγκαιρα τουλάχιστον η θέληση και η αναγκαιότητα του Δ.Δ. 
Πατρίδας να έρθει στη Βέροια. Τελειώνοντας θα πω μία φράση και παρακαλώ κα 
Δήμαρχε να με προσέξετε. Θεωρώ ότι πριν το συνέδριο αυτή η πόλη πρέπει να 
εκφράσει άποψη για το πώς θέλει τον Β΄ Καπποδίστρια. Δεν ανέχομαι μία Δήμαρχος 
και μία εκπροσώπηση συναδέλφων μου να πάνε να εκφράσουν άποψη χωρίς να το 
συζητήσουμε εδώ στο Δ.Σ. αν θέλουμε να λεγόμαστε δημοκρατικοί και δεν 
θυμόμαστε κάποιους όταν υπάρχει ανάγκη. 

Ακριβόπουλος: Να ξεκαθαριστεί κάτι, το είπε και ο κ. Σκουμπόπουλος,  ότι 
εμείς, σαν παράταξη, δεν έχουμε αντίρρηση να ενταχθεί στο Δ. Βέροιας το Δ.Δ. 
Πατρίδας, γιατί θα έχουμε και μία αποκατάσταση της αδικίας του ΄98 που ήταν ένα 
θέμα μικροπολιτικών συμφερόντων γιατί η Πατρίδα είναι ενωμένη στη Βέροια κι εδώ 
πρέπει να ανήκει. Από εκεί και πέρα όμως πρέπει να ειπωθούν μερικά πράγματα για 
να ξέρει και ο κόσμος τι ακριβώς συμβαίνει, πέραν από εμάς τους ιδίους. Αυτή η 
σημερινή απόφαση, έκφραση γνώμης αν θέλετε να την πείτε, είναι μία απόφαση που 
δεν παράγει κανένα δεδομένο σε καμία περίπτωση διότι αυτή η απόφαση θα είχε 
νόημα αν είχαν προηγηθεί αυτά που προβλέπει ο νόμος. Δεν μπορώ να δεχθώ αυτό 
που είπε η κα Δήμαρχος, ότι δηλ. το μόνο δεδομένο που άλλαξε από τον Δεκέμβριο 
μέχρι σήμερα είναι οι 800 και πλέον υπογραφές κάτι που δείχνει ότι περίσσεψε η 
υποκρισία σ΄ αυτή την αίθουσα, ότι περίσσεψε η ανακολουθία και ότι ο λαϊκισμός 
επικρατεί στη σκέψη και πολιτική της Δημάρχου, η οποία για να χαϊδέψει τ’ αυτιά 
800 ανθρώπων λέει ότι το έφερε θέμα στο συμβούλιο ενώ δεν έχει αλλάξει κάτι. Το 
Τ.Σ. της Πατρίδας όταν κάνει την αίτηση στις 10 Δεκεμβρίου 2007 με την ομόφωνη 
θέση που έχει εκφράζει και όλο το δημοτικό διαμέρισμα και τους φορείς που 
συνυπογράφανε κι αν έφερνε τότε η κα Δήμαρχος το θέμα στο Δ.Σ. θα έλεγα ότι αυτά 
που είπα προηγουμένως δεν ισχύουν. Μην αλλάζοντας κάτι σήμερα στα δεδομένα 
φέρνει αυτό το θέμα μόνο και μόνο για να πει: «ναι, εγώ μαζί σας είμαι, αλλά τι να 
κάνουμε είναι κακός ο νόμος» κι επειδή δεν μπορεί να πει ότι είναι κακός ο νόμος και 
να το αποδείξει έρχεται ο νομικός σύμβουλος κ. Παπαστεργίου για να πει ότι αυτός ο 
νόμος δεν είναι καλός, είναι πρόχειρος, βεβιασμένος κ.λ.π. Ο νόμος είναι σαφής και 
λέει «δημοψήφισμα που προκύπτει από το 1/3 των εκλογέων του δημοτικού 
διαμερίσματος, υποχρεωτικά σ΄ ένα μήνα θα γίνεται δημοψήφισμα κι από εκεί και 
πέρα το Δ.Σ. του Δήμου που θέλει να ενταχθεί θα αποδεχθεί ή όχι το δημοψήφισμα». 
Δεν μπορεί να προκύψει κανένα θέμα γιατί αυτοί οι άνθρωποι που θέλουν να 
ενταχθούν στη Βέροια έχουν αφουγκρασθεί εννοείται, όπως κι αυτοί που τους 
οδηγούν μπροστά, ότι η Βέροια θα τους αποδεχθεί. Ο νόμος είναι σαφής, δεν είναι 
καθόλου πρόχειρος και έχει προαπαιτούμενο το δημοψήφισμα και όχι την έκφραση 
γνώμης, η οποία έχει μόνο την έννοια του να χαϊδέψουμε τα αυτιά και να πούμε ότι 
εμείς είμαστε καλοί και οι άλλοι κακοί. Αυτή η απόφαση αγαπητοί κάτοικοι του Τ.Δ. 
Πατρίδας δεν αλλάζει κανένα δεδομένο, είναι σαν να μην πήραμε απόφαση, ούτε καν 
απόφαση είναι κι αν δεν ψηφιστεί το προεδρικό διάταγμα όπου θα καθοριστεί το πώς 
θα γίνει το δημοψήφισμα ο νόμος δεν μπορεί στην ουσία να λειτουργήσει. Αυτή είναι 
η αλήθεια κι όλα τα άλλα που σας έχουν πει δεν ανταποκρίνονται στην 
πραγματικότητα. 

Τώρα να πούμε δυο πράγματα για τη συμπεριφορά. Δηλαδή θέλετε να  πείτε 
κα Δήμαρχε ότι στο Δ.Σ. της ΤΕΔΚ εσείς δεν συμφωνήσατε με την ομόφωνη εκείνη 



απόφαση και παραποιήθηκαν αυτά που είπατε; Ότι εκφράσατε μειοψηφία που δεν 
καταγράφηκε, ότι πλαστογραφήθηκαν τα πρακτικά της απόφασης; Κι αν έγιναν όλα 
αυτά, από τον Ιανουάριο του 2008 ως τώρα τι κάνατε; Γιατί δεν κάνατε μία 
επανόρθωση να πείτε ότι εσείς, σ΄ αυτό το συμβούλιο της ΤΕΔΚ, είπατε άλλα 
πράγματα και γράφτηκαν άλλα. Δεν μπορείτε να έρχεστε εδώ και να λέτε ότι άλλα 
λέγονται και άλλα γράφονται, γιατί είχατε τη δυνατότητα να τους εκθέσετε. Πλην 
όμως, για μία ακόμη φορά, εκτεθήκατε η ίδια γιατί το είπατε ξεκάθαρα ότι είναι 800 
υπογραφές και δηλαδή αν ήταν 10 υπογραφές δεν θα το φέρνατε θέμα. Έτσι όμως δεν 
μπορεί να κινούμαστε υπεύθυνα, να είμαστε επικεφαλής και δήμαρχοι, να είμαστε 
μέλη της ΚΕΔΚΕ, να συντασσόμαστε με τις αποφάσεις της ΚΕΔΚΕ και της ΤΕΔΚ 
και να τις τορπιλίζουμε πλαγίως. Αυτά ως προς τη διαδικασία και τη συμπεριφορά 
σας. Κλείνω λέγοντας ότι για μας το Δ.Δ. Πατρίδας πρέπει να ενταχθεί στο Δ. 
Βέροιας και είναι βέβαιο ότι ο Β΄ Καπποδίστριας μέχρι το καλοκαίρι θα έχει 
ψηφιστεί, είναι πολύ προχωρημένο το θέμα και θα έχει βγει και το ανάλογο 
προεδρικό διάταγμα που θα λύνει τα θέματα σ΄ όλη την Ελλάδα και όχι 
αποσπασματικά και όχι κατά τον τρόπο τον οποίο εισάχθηκε σήμερα το θέμα. 

Δελαβερίδης: Από τις τοποθετήσεις των συναδέλφων προκύπτει ότι όλοι 
συμφωνούμε για την προσάρτηση του Τ.Δ. Πατρίδας. Σήμερα θα πάρουμε μία 
καταρχήν απόφαση για την αποδοχή της προσάρτησης ή έκφραση γνώμης. Για την 
έκφραση γνώμης στις 10 Δεκεμβρίου, δια στόματος της κας Δημάρχου όταν έβαλε το 
αίτημα ο πρόεδρος του Τ.Σ. Πατρίδας, νομίζω ότι εκφράστηκε. Σήμερα εδώ θα 
έπρεπε να πάρουμε μία καταρχήν απόφαση για να έχουν και οι κάτοικοι του Τ.Δ. 
Πατρίδας μία απόφαση ότι τους αποδεχόμαστε. Πώς θα κάνουν χρήση του άρθρου 
216 του δημοτικού και κοινοτικού κώδικα, όταν λέει ότι θα πάνε για δημοψήφισμα 
αρκεί το 1/3 να συμφωνεί κ.λ.π. Ρώτησαν τον Δήμο που θα προσαρτηθεί; Κι αν εμείς 
τελευταία στιγμή πούμε ότι δεν τους θέλουμε τότε τι γίνεται; Πιστεύω ακράδαντα ότι 
αυτή είναι η διαδικασία, δηλ. παίρνουμε καταρχήν απόφαση, ψηφίζουμε, αν και η 
γνώμη όλων είναι γνωστή. Εξάλλου, μέχρι το 1954 αν δεν κάνω λάθος, το Τ.Δ. 
Πατρίδας ήταν οικισμός της Βέροιας και όλοι είμαστε σίγουροι ότι το Δ.Δ. Πατρίδας 
του Δ. Δοβρά θα είναι μελλοντικά στον Δ. Βέροιας, λόγω της γεωγραφικής θέσης και 
άλλων πολλών παραγόντων. Επαναλαμβάνω ότι αυτή τη στιγμή θα πρέπει να 
πάρουμε μία απόφαση και όχι έκφραση γνώμης, για να την έχουν στο χέρι και να 
γίνει μετά δημοψήφισμα. Είδα την κατάσταση των 800 κατοίκων που υπογράφουν, το 
πιο επίσημο είναι αυτό που λέει ο δημοτικός και κοινοτικός κώδικας δηλ. με 
δημοψήφισμα και μετά από προεδρικό διάταγμα, όμως να έχουν κάτι στα χέρια τους 
οι κάτοικοι για να το πολεμήσουν κι εμείς είμαστε κοντά τους. 

Πρόεδρος: Μία παράκληση κύριοι συνάδελφοι γιατί λέμε όλοι τα ίδια 
πράγματα. Συμφωνούμε όλοι αλλά διαφωνούμε λίγο στη διαδικασία. 

Καλαϊτζίδης: Καταρχάς να ευχηθώ σε όλους Καλό Πάσχα. Θα εκφράσω κε 
Πρόεδρε τις σκέψεις μου που ενδεχομένως να ταυτίζονται σε ορισμένα σημεία με 
τους άλλους συναδέλφους αλλά πρέπει να εκφραστούν οι σκέψεις μας και να 
γραφτούν στα πρακτικά του Δ.Σ. Αναδείχθηκε μέσα από τις μέχρι τώρα πρωτομιλίες 
των συναδέλφων, ότι το θέμα αυτή τη στιγμή είναι άκαιρο γιατί δεν υπάρχουν οι 
προϋποθέσεις του νόμου δηλαδή να γίνει πρώτα ένα δημοψήφισμα και μετά να έρθει 
το θέμα στο Δ.Σ. για να εκφράσει τη γνώμη του. Αυτό σήμερα έγινε μετά τις 800 
υπογραφές που μάζεψαν οι κάτοικοι του Δ.Δ. Πατρίδας. Δεν υπάρχει όμως ένα 
νομικό υπόβαθρο αυτή τη στιγμή γιατί δεν υπάρχει δημοψήφισμα κι από εκεί ξεκινάει 
όλη η ιστορία και γι’ αυτό το λόγο έκανα και την ερώτηση. Π.χ. σας φέρνω κι εγώ 
αύριο 5.000 υπογραφές για το ότι δεν είναι ικανή η κα Δήμαρχος να διοικεί ………... 

Πρόεδρος: Προσβάλετε τη Δήμαρχο αυτή τη στιγμή κε Καλαϊτζίδη. 
Δήμαρχος: Δεν προσβάλλομαι κε Πρόεδρε γιατί εξαρτάται ποιος το λέει. 
Καλαϊτζίδης: Παράδειγμα φέρνω κε Πρόεδρε. Ότι π.χ. δεν είναι ικανή η κα 

Δήμαρχος αλλά είναι ικανοί οι κ.κ. Μιχαηλίδης και Παυλίδης για να διοικήσουν τον 



Δήμο για το επόμενο της χρονικής θητείας που η  παράταξή σας διοικεί. Θα το 
φέρνατε αυτό θέμα στο Δ.Σ.; Φυσικά και όχι γιατί δεν έχει νομικό υπόβαθρο. Άρα 
εδώ πέρα κάτι άλλο συμβαίνει, κάτι άλλο παίζει. Πείτε μας ξεκάθαρα για ποιο λόγο 
φέρνετε αυτό το θέμα στο Δ.Σ. και να δούμε μετά τι θα κάνουμε και τι θα πράξουμε. 
Οι απόψεις σας συνεχώς και σε σοβαρά θέματα είναι άλλες εντός Δ.Σ. και άλλες 
εκτός αυτού και αποδεικνύεται περίτρανα. 

Σακαλής: Ειλικρινά δεν μπορώ να παρακολουθήσω την κα Δήμαρχο, η οποία 
για ένα τόσο σοβαρό θέμα και φαίνεται πόσο σοβαρό θέμα είναι όταν ένα τοπικό 
διαμέρισμα ζητάει την προσάρτησή του σ΄ έναν όμορο δήμο, να λέει ότι είναι πολύ 
απλά τα πράγματα και δεν χρειάζεται να δοθεί κι έκταση. Είναι τόσο απλό, ένα 
δημοτικό διαμέρισμα, αμέσως να έρθει σ΄ έναν δήμο; Το ερώτημα βέβαια τέθηκε και 
από άλλους συναδέλφους αλλά το βάζω κι εγώ. Τι άλλαξε από τότε που έγινε 
ενημέρωση εδώ, στις 21.1.2008, μέχρι σήμερα; Πιο συγκεκριμένα, στην ενημέρωση 
της κας Δημάρχου τότε, μεταξύ αυτών που είπε ήταν: «έγινε αρκετή συζήτηση το 
τελευταίο διάστημα σχετικά με το θέμα που ανέκυψε με τη βούληση του Δ.Δ. 
Πατρίδας να αποσυρθεί από τον Δ. Δοβρά και να συνενωθεί με τον Δ. Βέροιας. 
Πρέπει όμως να γνωρίζουμε, για να δώσω όλη τη διάσταση του ζητήματος, και τρεις 
βασικές προϋποθέσεις που ισχύουν πριν τη διενέργεια δημοψηφίσματος. Το ένα είναι 
ότι το τοπικό διαμέρισμα που επιθυμεί την απόσχιση πρέπει να είναι όμορο με τον 
δήμο με τον οποίο επιθυμεί να συνενωθεί και όντως είναι. Άλλο ένα ζήτημα είναι πως 
πριν τη διενέργεια του δημοψηφίσματος θα πρέπει να ερωτηθεί ο δήμος. Ένα ακόμη 
ζήτημα είναι πως απαιτείται η έκδοση προεδρικών διαταγμάτων για τη ρύθμιση 
λεπτομερειών του δημοψηφίσματος». Στις 8.12.07 έλεγε άλλα. Στις 21.12.07 
στέλνοντας ένα έγγραφο η ΤΕΔΚ, στην οποία μέλος είναι η κα Ουσουλτζόγλου, σε 
απάντηση σχετικού εγγράφου σας, λέει ομόφωνα ότι για να γίνει προσάρτηση του 
Τ.Δ. Πατρίδας του Δ. Δοβρά στον Δ. Βέροιας προαπαιτείται η διενέργεια 
δημοψηφίσματος στον Δ. Δοβρά κατά τα οριζόμενα στον οικείο νόμο κι έπεται η 
συναίνεση του όμορου δήμου. Αυτά τα λέει η κα Ουσουλτζόγλου όταν έστειλε το 
έγγραφο προς το Τοπικό Συμβούλιο Πατρίδας. Η ΤΕΔΚ στις 30.1.2008 λέει ότι 
σύμφωνα με όσα συζητήθηκαν και αποφασίστηκαν στα ετήσια τακτικά συνέδρια της 
ΚΕΔΚΕ (Κυλλήνη 13-16 Νοεμβρίου) και ΤΕΔΚ (Μελίκη 14.12.2007) η 
αναδιάρθρωση του διοικητικού και αυτοδιοικητικού χάρτη της χώρας πρέπει να είναι 
αποτέλεσμα ενός συνολικού σχεδιασμού κι από εδώ συμπεραίνεται ότι από τον 
συνδυασμό των διατάξεων του άρθρου 4 και 216 του κώδικα δήμων και κοινοτήτων 
προβλέπεται ότι για την προσάρτηση Τοπικού Διαμερίσματος σε άλλον όμορο δήμο 
προαπαιτείται η διενέργεια δημοψηφίσματος ενώ η έκδοση του προεδρικού 
διατάγματος με το οποίο ρυθμίζονται οι λεπτομέρειες της προκήρυξης του 
δημοψηφίσματος. Ερωτώ λοιπόν, πότε έλεγε την αλήθεια η κα Δήμαρχος, με το 
έγγραφο της ΤΕΔΚ όπου είναι μέλος ή με το έγγραφο που έστειλε στο Τ.Σ. Πατρίδας 
με κοινοποίηση στον Δήμαρχο Δοβρά ή σήμερα; Στην αρχική μου ερώτηση είπα τι 
άλλαξε και βέβαια ακούσαμε ότι αυτό που άλλαξε ήταν πως ήρθαν οι υπογραφές 
αλλά αν ήταν έτσι ο νομοθέτης θα προέβλεπε και θα έλεγε ότι με τα 2/3 των 
κατοίκων ή με κάποιον αριθμό υπογραφών θα πρέπει να γίνεται και η προσάρτηση. 
Δυστυχώς τα πράγματα, αν και φαίνονται απλά κατά την κα Δήμαρχο είναι πολύ πιο 
πολύπλοκα. Δηλαδή απαιτείται η έκδοση προεδρικού διατάγματος στο οποίο θα 
ρυθμίζονται το τι θα περιλαμβάνει το τοπικό δημοτικό δημοψήφισμα. Το άλλο που 
πρέπει να υπενθυμίσουμε στην κα Δήμαρχο είναι ότι στο συνέδριο στης ΚΕΔΚΕ 
μπήκαν ορισμένες προϋποθέσεις και μία απ’ αυτές έλεγε ότι η αναδιάρθρωση της 
πρωτοβάθμιας τοπικής αυτοδιοίκησης δεν μπορεί να γίνει μεμονωμένα και μία άλλη 
έλεγε ότι για τον σχεδιασμό των νέων ανθρωπογεωγραφικών ενοτήτων θα πρέπει να 
μην υπαγορεύονται από κομματικά και μικροπολιτικά κριτήρια. Δεν θα έλεγα 
κομματικά αλλά πραγματικά ότι η υποκρισία περισσεύει εδώ και είναι καθαρά 
μικροπολιτικά τα κριτήρια που θέτει η κα Δήμαρχος. Εμείς πραγματικά λέμε κι εγώ 



επίσης ότι η φυσική θέση  του Δ.Δ. Πατρίδας είναι στον Δ. Βέροιας. Από μικρά 
παιδιά λέγαμε Πατρίδα Βεροίας όπως λέγαμε τότε και Μαρίνα Βεροίας γιατί υπήρχε 
και Μαρίνα Νάουσας, Τρίλοφος Βεροίας, Φυτειά Βεροίας κ.λ.π. Σήμερα, παίζοντας 
με την αγωνία αυτών των ανθρώπων του Δ.Δ. Πατρίδας, «προσπαθεί να 
εκμεταλλευτεί» αυτή την αγωνία για το μέλλον τους. Είναι προς τιμήν τους γιατί 
αυτοί αποφασίζουν για το που θέλουν να πάνε. Αντίστοιχα με τον Καπποδίστρια που 
είχε γίνει το 1998 υποχρεωτικά διαίρεσαν το νομό και είπαν, σύμφωνα με κάποιους 
τοπικούς παράγοντες και κάποιους πολιτικούς, ότι εσείς θα πάτε εκεί κι εσείς θα 
έρθετε εδώ. Σήμερα όμως υπάρχει βούληση, μπορεί να γίνει τοπικό δημοψήφισμα και 
ν’ αποφασίσουν οι ίδιοι για το μέλλον τους. Από εκεί και πέρα όμως μέχρι να 
φτάσουμε στο σημείο να περισσεύει, όπως είπα, η υποκρισία πάει πολύ. Τον Μάιο 
είναι γνωστό ότι θα γίνει το συνέδριο της ΚΕΔΚΕ με ειδικό θέμα για τον νέο 
αυτοδιοικητικό χάρτη της Ελλάδας κι εκεί έβαλαν κάποιες προϋποθέσεις και κάποια 
κριτήρια για το πώς θα γίνει ο Β΄ Καπποδίστριας και μεταξύ αυτών λέει ότι η 
μεταρρύθμιση της πρωτοβάθμιας τοπικής αυτοδιοίκησης έχει τρεις απαραίτητες 
προϋποθέσεις δηλ. ότι η μεταρρύθμιση της τοπικής αυτοδιοίκησης είναι οργανικό 
τμήμα της συνολικής μεταρρύθμισης της δημόσιας διοίκησης, ότι προηγήθηκε κάθε 
μορφής συνένωσης  είτε εθελοντικής είτε υποχρεωτικής, η χωροθέτηση των ορίων 
των νέων δήμων με αντικειμενικά και συμφωνημένα κριτήρια και ότι η διοικητική 
μεταρρύθμιση δεν είναι μόνο ένας νόμος αλλά συνοδεύεται από πρόγραμμα 
εφαρμογής με αναγκαία έργα υποδομής, πρόγραμμα εφαρμογής, ανθρώπινο 
δυναμικό, σύγχρονο εξοπλισμό κ.λ.π. Τέλος, καταλήγοντας, εγώ δεν θα σχολιάσω τα 
λεγόμενα της κας Δημάρχου ότι δηλ. άλλα λέγονται κι άλλα γράφονται στις 
αποφάσεις της ΤΕΔΚ όμως αυτό που έχω να πω είναι ότι εμείς βλέπουμε θετικά το 
αίτημα της Πατρίδας και συμφωνώ κι εγώ με την προσάρτησή της με την 
προϋπόθεσή όμως να προηγηθεί η διενέργεια τοπικού δημοψηφίσματος ύστερα από 
την έκδοση του προεδρικού διατάγματος. Μακάρι αυτό να το κάνουν και τα άλλα 
τοπικά δημοτικά διαμερίσματα του Δ. Δοβρά. Γνωρίσαμε όλοι εδώ και δέκα χρόνια 
με τον Καπποδίστρια ότι οι μικροί αυτοί δήμοι πλέον δεν έχουν μέλλον. Συμφωνούμε 
με την έκφραση θετικής γνώμης της προσάρτησης του Δ.Δ. Πατρίδας στον όμορο 
δήμο Βέροιας με την προϋπόθεση ότι θα τηρηθούν αυτά που προβλέπονται. Και 
αύριο ακόμη να δημοσιευτεί το ΦΕΚ μέχρι το 2010 η Πατρίδα θα ανήκει στον Δ. 
Δοβρά και θα ισχύσει στις νέες εκλογές. 

Μιχαηλίδης: Εγώ δεν θα πλατειάσω γιατί σε πολλά έχω καλυφθεί από τον κ. 
Δελαβερίδη. Θέλω να πω όμως ότι συμφωνούμε μερικώς αλλά διαφωνούμε 
πολλαπλώς με την αντιπολίτευση κι αυτό γίνεται γιατί ψάχνουν να βρουν στη δική 
μας πτέρυγα εκφραστές του λαϊκισμού, της μικροπολιτικής και των εκφράσεων που 
έχουν εκστομίσει αλλά ουσιαστικά ο λαϊκισμός και η μικροπολιτική βρίσκεται 
απέναντί μου …………………. 

Ακριβόπουλος: Κάνει κρίσεις σ΄ αυτά που είπαμε κε Πρόεδρε ενώ βρίσκεται 
στην πρωτομιλία. Επιτέλους εφαρμόστε τον Κανονισμό. 

Μιχαηλίδης: Μιλάω για παράταξη και όχι για πρόσωπα, δεν αναφέρομαι στην 
πρωτομιλία κανενός. Λέω ότι σ΄ αυτή την πτέρυγα δεν υπάρχει μικροπολιτική και 
λαϊκισμός αλλά υπάρχει απέναντι. Αυτοί οι οποίοι ψάχνουν να βρουν λαϊκιστές 
ψάχνουν σε λάθος πτέρυγα γιατί κάποιος άλλος λαϊκίζει σ΄ αυτή την αίθουσα σήμερα. 
Το Δ.Σ. είναι ένα πολιτικό όργανο και οι αποφάσεις που παίρνουμε εδώ είναι 
πολιτικές και θεωρώ ότι οποιαδήποτε απόφαση εδώ πέρα κρίνεται από πολιτικά και 
μόνο χαρακτηριστικά. Επειδή ακούγεται τον τελευταίο καιρό και ακούστηκε στην 
αίθουσα εδώ σήμερα ότι η Δήμαρχος άλλα έλεγε τότε κι άλλα λέει σήμερα, εξήγησε 
η κα Δήμαρχος το τι ακριβώς συνέβη. Αλλά αν δεχθώ κι αυτό που λέτε κύριοι 
συνάδελφοι, ξέρουμε ότι δεν ψηφίζει η Δήμαρχος. Θέλω να δω τις πολιτικές 
αποφάσεις, ποια είναι η πολιτική σας βούληση. Εμένα η δική μου πολιτική βούληση 
είναι η εξής μία δηλ. ναι στην προσχώρηση της Πατρίδας στη Βέροια, είναι πολιτική 



θέση κι αυτήν εκφράζω. Θα έπρεπε να είναι εδώ σήμερα ο δήμαρχος Δοβρά και να 
εκφράσω κι εγώ τις επιφυλάξεις μου γιατί δηλ. έγινε σήμερα εκτάκτως συμβούλιο 
στο Δ. Δοβρά. Έπρεπε να είναι ο δήμαρχος εδώ πέρα σήμερα, να κουβεντιάσουμε 
όλοι μαζί και να καθίσει εκεί πάνω μαζί με τη Δήμαρχο. Το αν άλλαξαν τα δεδομένα 
από τότε μέχρι σήμερα το εξήγησε η Δήμαρχος αλλά δεν αφορά το Δ.Σ. γιατί ο 
καθένας από εμάς εκφράζεται μόνο για τον εαυτό του. Η πολιτική θέση λοιπόν πρέπει 
να είναι ξεκάθαρη. 800 υπογραφές είναι ένα γεγονός το οποίο κρίνει πολλά και δεν 
μπορούμε να το παραβλέψουμε. Είναι η βούληση ενός ολόκληρου χωριού. Εγώ αν 
ήμουν ο άρχοντας εκείνου του τόπου θα έπρεπε να παραξενευτώ και να διερωτώμαι 
γιατί υπάρχει αυτή η αντίδραση. Αυτό είναι το αίτιο, το πολιτικό χαρακτηριστικό αν 
θέλετε, και μετά όλα τα άλλα. Είναι γεγονός ότι υπάρχουν 800 υπογραφές και 
ενδεχομένως και άλλες παραπάνω και αυτοί οι άνθρωποι διεκδικούν κάτι, θέλουν 
κάτι το οποίο προβλέπεται. Ο νομικός σύμβουλος κ. Παπαστεργίου ήταν σαφέστατος 
και θα το πω μ΄ ένα απλό παράδειγμα που είναι και επίκαιρο για μένα και όποιος 
καταλάβει κατάλαβε δηλ. πώς θα πάει ο γαμπρός να πάρει τη νύφη αν δεν πάρει το 
ΟΚ του πεθερού, και το ΟΚ του πεθερού σ΄ αυτή την περίπτωση είναι η βούληση του 
δημοτικού συμβουλίου της Βέροιας. Πώς θα πάει να κάνει τοπικό δημοψήφισμα η 
Δοβρά όταν δεν θέλει ο Δ. Βέροιας να την εντάξει στην αγκαλιά του; Θα πρέπει 
λοιπόν να υπάρχει μία βούληση, έστω αν θέλετε και καταρχήν απόφαση, όπως θέλετε 
εσείς, αλλά να εκφραστεί. Αν με ρωτήσει κάποιος έξω στο πεζοδρόμιο θα πω ναι 
θέλω αυτό αλλά αυτό που εκφράζω έξω ας το πω κι εδώ μέσα. Ναι λοιπόν θέλουμε 
να έρθει το Δ.Δ. Πατρίδας στον Δ. Βέροιας. Για να μην αναφερθώ λοιπόν κε Πρόεδρε 
σε πρωτομιλίες συναδέλφων σταματώ εδώ και λέω ότι απαραίτητη προϋπόθεση είναι 
η συγκατάθεσή μας, να πούμε το ναι κι αυτό περιμένω κύριοι συνάδελφοι να 
ψηφίσετε δηλ. να πούμε όλοι ότι συμφωνούμε σ΄ αυτό το πράγμα, να προχωρήσει 
μετά με ό,τι άλλο προβλέπεται από τον κώδικα δηλ. με δημοψήφισμα από το Δ.Δ. 
Πατρίδας και κατόπιν ό,τι προβλέπεται από τον κ. Δοβρά. Πολύ σωστά είπε ο 
νομικός σύμβουλος πως αν εμείς δεν πούμε τη γνώμη μας και γίνουν οι διαδικασίες, 
είτε είναι δαπανηρές, είτε χρονοβόρες και μετά πούμε εμείς όχι τι θα γίνει, θα 
ψάχνουν να βρουν άλλον δήμο οι άνθρωποι; 

Γ. Παπαστεργίου: Ίσως δεν έχει γίνει κατανοητό ότι δύο φορές θα σας 
απασχολήσει αυτό το θέμα. Σήμερα, για να σας το πω απλά, θα πείτε καλώς να μας 
ορίσετε και μεθαύριο θα πείτε καλώς ήρθατε. Η απόφαση που έχει το νομικό 
υπόβαθρο ότι δηλ. απαιτείται η συναίνεσή σας μη θεωρεί κανείς λανθασμένα ότι από 
αύριο ο δήμος Πατρίδας, μ’ αυτή την απόφαση, θα είναι εδώ. Θα τηρηθεί η 
διαδικασία μετά αλλά σήμερα θα τους πείτε καλώς να μας έρθετε εφόσον τηρηθεί 
όμως η διαδικασία, αυτό που λέει και ο κ. Σακαλής. Μεθαύριο, εφόσον τηρηθεί η 
διαδικασία, εκδοθούν τα προεδρικά διατάγματα, θα τους πείτε πλέον καλώς ορίσατε. 
Επομένως πρέπει να τους πείτε καλώς να μας έρθετε, καλό κατευόδιο. Για την 
προχειρότητα της διάταξης, δεν ήθελα να προσβάλω εγώ το νομοθέτημα, αλλά πώς 
μπορώ να θεωρήσω ότι ένας νόμος δεν είναι πρόχειρος όταν ψηφίστηκε το 2006 και 
λέει «επίκειται η έκδοση του προεδρικού διατάγματος» και σήμερα, μετά δύο χρόνια, 
δεν έχει εκδοθεί το προεδρικό διάταγμα που προβλέπει τα περί του τοπικού 
δημοψηφίσματος κι αν πάνε έτσι όχι το 2010 αλλά το 2012 θα γίνει. Εσείς όμως δεν 
θα πείτε σήμερα πότε θα είναι η Πατρίδα εδώ αλλά θα τους πείτε ότι εφόσον τηρηθεί 
η διαδικασία που προβλέπει η νομοθεσία και είναι θετικό το δημοψήφισμα θα τους 
δεχθείτε εδώ και μεθαύριο θα ξανασυνεδριάσετε και θα τους πείτε καλώς ήρθατε 
στον δήμο μας. Αυτή είναι η διαδικασία, νομίζω συμφωνείτε και υπάρχει και το 
νομικό υπόβαθρο. 

Δήμαρχος: Μόνο δύο κουβέντες θα πω κε Πρόεδρε γιατί είναι φανερό ότι 
ομοφωνούμε διαφωνούντες. Κάποιος που παρακολουθεί αυτή τη συνεδρίαση σίγουρα 
θα έρθει σε πλήρη σύγχυση, θα πει πως άκουσε να λένε τόσα πολλά λόγια αλλά στο 
τέλος καταλήγουν όλοι στον ίδιο παρονομαστή. Η δική μας παράταξη και οφείλω να 



το καταθέσω, σε επανειλημμένες συζητήσεις γι’ αυτό, είχε ούτως ή άλλως μία 
ομόφωνη θετική θέση την οποία είχα εκφράσει κι εγώ στο παρελθόν και γι’ αυτό 
ακριβώς λάβαμε σήμερα την απόφαση, προκειμένου να μην ταλαιπωρούμε το σώμα, 
και γι’ αυτό είπα ότι το ζήτημα είναι απλό και γιατί πρέπει να το μπερδεύουμε και να 
το ταλαιπωρούμε τόσο, εκτός εάν θέλουμε να κάνουμε μικροπολιτική και σπέκουλα 
όπως ακούστηκε. Η δική μας παράταξη είχε λάβει την ομόφωνη απόφαση ότι προς τα 
εκεί πάει το πράγμα, συμφωνούμε κι άρα δεν χρειάζεται ο κάθε δημοτικός σύμβουλος 
να πρέπει να πάρει τον λόγο, για ευνόητους λόγους. Οφείλω μία απάντηση γιατί είπα 
κάτι για την ΤΕΔΚ. Ναι το είπα και πολύ καλά το ακούσατε, διότι αυτό που είχα εγώ 
υπόψη μου, ότι καταθέτουμε στον γενικό γραμματέα της Περιφέρειας ήταν το 
διεκδικητικό πλαίσιο της ΚΕΔΚΕ όπως ακριβώς ήρθε στο Δ.Σ. και όπως ακριβώς σας 
διανεμήθηκε. Δεν ήταν αυτό εδώ που ζήτησα κι έλαβα σήμερα και στο οποίο λέει ότι 
συμπαρατάσσεται με την ΚΕΔΚΕ η ΤΕΔΚ και δεύτερον υπενθυμίζει ότι σύμφωνα με 
τις ομόφωνες αποφάσεις των συλλογικών οργάνων της αυτοδιοίκησης καμία 
συζήτηση δεν μπορεί να γίνει για τη διοικητική μεταρρύθμιση εάν προηγουμένως δεν 
επιλυθούν οριστικά τα τρέχοντα οικονομικά προβλήματα που απειλούν με κατάρριψη 
τους δήμους. Ποιος διαφωνεί ότι αυτά πάνε πακέτο; Ότι ναι, δεύτερος 
Καπποδίστριας, καλά το λέτε, αλλά θέλουμε τους αντίστοιχους πόρους. Αυτό το 
είπαμε επανειλημμένα εδώ μέσα και δεν χρειάζονται ούτε οι κορώνες ούτε τα 
διάφορα άλλα. Αλλά επίσης δεν χρειάζεται, εκ του πονηρού, να τίθεται έτσι όπως 
τίθεται, ειδικά να προστίθεται μάλλον, στο κείμενο αυτό που πανελλαδικά έχουν όλες 
οι ΤΕΔΚ και τους διανεμήθηκε από την ΚΕΔΚΕ. Εκ του πονηρού μπήκε εδώ και γι’ 
αυτό ακριβώς το ανέφερα. Δεν έχω να προσθέσω τίποτα κε Πρόεδρε γιατί προφανώς 
συμβαίνει αυτό. δηλ. ομοφωνούμε διαφωνούντες αλλά σημασία έχει ότι ομοφωνούμε. 

Πρόεδρος: Δευτερομιλίες. 
Σκουμπόπουλος: Δεν είχα πρόθεση κε Πρόεδρε να δευτερομιλήσω, είναι 

ξεκάθαρη η θέση μας και ούτε ομοφωνούμε διαφωνώντας ούτε διαφωνούμε 
ομοφωνώντας. Κανένας δεν βρίσκεται σε πλήρη σύγχυση εδώ μέσα εκτός από τη 
Δήμαρχο, που όντως βρίσκεται σε πλήρη σύγχυση και όχι μόνον απόψε αλλά σε 
μόνιμη βάση …………………. 

Πρόεδρος: Δεν σας τιμούν αυτά τα λόγια κε Σκουμπόπουλε. Απλά πράγματα 
και πολιτισμένα. 

Σκουμπόπουλος: Πολιτισμένα κε Πρόεδρε αλλά όταν μας βρίζει η απέναντι 
πλευρά εσείς κοιτάτε επάνω στη γωνία. Αν ήμουν στους κατοίκους της Πατρίδας θα 
έλεγα «αμάν σε ποιόν δήμο θέλουμε να έρθουμε» με την αποψινή διαδικασία κε 
Πρόεδρε και την ευθύνη την έχετε εσείς. Εμείς ούτε νύφες, ούτε γαμπρούς, ούτε 
πεθερές ή πεθερούς ψάχνουμε να βρούμε σ΄ αυτή την αίθουσα. Οι άνθρωποι θέλουν 
να έρθουν εδώ και τους λέμε ναι αλλά τους λέμε την αλήθεια και τους κοιτάμε 
κατάματα. Εσείς τους κοροϊδεύετε από τον Δεκέμβριο με άλλα έγγραφα που τους 
στείλατε, με το έγγραφο της Δημάρχου, με το έγγραφο της ΤΕΔΚ, με το έγγραφο της 
ΚΕΔΚΕ που απόψε μάθαμε ότι παραποιήθηκε από τοπικούς. Δηλαδή εσείς πήγατε 
στον Περιφερειάρχη ένα έγγραφο και δεν βλέπετε τι έγγραφο πάτε; Αυτό θέλετε να 
μας πείτε; Μα τόση ανευθυνότητα υπάρχει; 

Ορφανίδης: Εγώ θα πάρω τον λόγο για να πω δύο φράσεις. Η σημερινή 
εικόνα του Δ.Σ., δηλαδή για να είμαστε κατανοητοί, ότι όλοι συμφωνούμε αλλά ας το 
παρατραβήξουμε και λίγο δεν είναι πρώτη φορά. Πολλές φορές συμφωνούσαμε αλλά 
ξενυχτήσαμε. Το ζήτημα είναι γιατί διαφωνούμε ενώ συμφωνούμε. Σήμερα εγώ που 
παρακολουθώ τη συζήτηση αντιλαμβάνομαι ένα πράγμα δηλ. οι μεν λένε άλλα 
έλεγες, άλλα εννοούσες κι άλλα μας λες, οι από εδώ υποστηρίζουν πως όχι δεν είναι 
έτσι και η κα Δήμαρχος λέει πως όλοι οι καλοί χωράμε κι όλοι καλά κι αγαπημένοι. 
Αν είναι δυνατόν. Κι αυτές οι φραστικές διαμάχες μέσα σ΄ αυτό το Δ.Σ. εμάς μας 
αρέσουν, το απολαμβάνουν, αλλά το πρόβλημά μας είναι να μην τρώνε το τυρί αυτοί 
που παρακολουθούν γιατί κάτι τέτοιο μαγειρεύεται σήμερα εδώ και στο τέλος θα 



συμφωνήσουμε όλοι και μην κουνάτε κε Πρόεδρε το κεφάλι σας γιατί καιρό ήθελα να 
σας κάνω αυτή την παρατήρηση δηλ. μπορεί να μη θέλετε να μας ακούσετε, μπορεί 
να μας βιαρέστε, μπορεί να θεωρείτε ότι λέμε βλακείες αλλά είστε υποχρεωμένος να 
μας σέβεστε και να μας ανέχεστε. 

Πρόεδρος: Φυσικά και σας ανέχομαι αλλά μπορώ να έχω και την άποψή μου 
σ΄ όλα αυτά που ακούω αλλά το πρόβλημά μου είναι πως δεν την εκφράζω. 

Ακριβόπουλος: Ακούσαμε πολλά αλγεινά παραδείγματα σήμερα εδώ. Από 
εκεί και πέρα υπάρχει μία διαφοροποίηση, αν πρέπει εμείς σήμερα να πάρουμε 
απόφαση ή αν πρέπει να πάμε σε έκφραση γνώμης γιατί τέθηκε από τον κ. 
Δελαβερίδη. Η άποψή μου είναι πως σύμφωνα με το 216 δεν προϋποθέτει λήψη 
απόφασης σ΄ αυτό το στάδιο, διότι είναι σαφές, μιλάει για απόφαση μετά τη 
διενέργεια του δημοψηφίσματος. Μόνο επί δημοψηφίσματος και πρότασης διαμέσου 
δημοψηφίσματος αποφασίζει το Δ.Σ. και όλα τα άλλα που προσπαθούν εδώ, με 
διάφορους τρόπους, να επιχειρηματολήσει η άλλη πλευρά με τη βοήθεια και του 
νομικού συμβούλου, δεν πείθουν. Ο νομοθέτης θα έλεγε ότι απαιτείται πρώτα 
έκφραση γνώμης του δήμου που αποδέχεται την αίτηση, στη συνέχεια δημοψήφισμα 
και κατόπιν αποδοχή. Εδώ μιλάμε για πολιτικά όργανα κι ένα ολόκληρο χωριό που 
θέλει να έρθει στον Δ. Βέροιας έχει πρώτα συνομιλήσει με τον δήμαρχο, έχει 
συνομιλήσει με τους δημοτικούς συμβούλους κι έχει πλέον πειστεί ότι ο Δ. Βέροιας 
θα τον αποδεχθεί κι έτσι προχωράει στη συλλογή υπογραφών για το δημοψήφισμα. 
Αυτό θέλει ο νομοθέτης κι αυτό πρέπει να γίνει. Άρα σήμερα δεν μπορούμε να 
πάρουμε απόφαση πλην να εκφραστούμε θετικά, αφού εισήχθη το θέμα όπως εισήχθη 
γιατί δεν έπρεπε να εισαχθεί, ότι ναι είμαστε θετικοί εφόσον τηρηθούν οι 
προϋποθέσεις. Όσον αφορά την κα Δήμαρχο, είπε ότι το κείμενο άλλαξε και 
προστέθηκε κάτι εκ του πονηρού αλλά εγώ δεν κατάλαβα και παρακαλώ να μας πει τι 
είναι αυτό που στην απόφαση της ΤΕΔΚ είναι το εκ του πονηρού τιθέμενο που δεν 
υπέπεσε στην αντίληψή της για να καταλάβουμε. Κι εν πάσει περιπτώσει ποια ήταν η 
θέση της στην ΤΕΔΚ, ήταν σύμφωνη με το έγγραφο που έστειλε στο Τ.Δ. Πατρίδας, 
διαφοροποιούταν σε κάτι; Όσον αφορά εσάς κε Πρόεδρε, τουλάχιστον εσείς όταν 
ασκείτε τα καθήκοντά σας, το κινητό σας απενεργοποιήστε το αν και είστε γιατρός. 
Επίσης όταν ο κ. Μιχαηλίδης έκανε στην πρωτομιλία του ευθεία κριτική για το τι έχω 
πει εγώ στην πρωτομιλία μου, έπρεπε να επέμβετε εσείς και δεν θα γινόταν καμία 
διένεξη μεταξύ εμού και του κ. Μιχαηλίδη και να του πείτε αυτά να τα πει στη 
δευτερομιλία του. Αλλά εσείς δεν κάνετε τα αυτονόητα. Κι αν στο πρώτο διάστημα 
των 3-4 μηνών υπήρχε μία ανοχή, τώρα κοντεύετε να ολοκληρώσετε τη θητεία σας, 
την πρώτη τουλάχιστον, και δεν πράττετε τα πιο απλά και δημιουργείτε σύγχυση 
στους ομιλούντες. Κάποιες φορές να κρίνετε εσείς αλλά υπάρχει ένας κανονισμός, 
τον οποίο τροποποιήσατε κιόλας, κι έχετε την ευθύνη κι αν δεν μπορείτε να τον 
λειτουργήσετε στα απλά θέματα δεν σας φταίει κανένας εδώ μέσα. Εσείς φταίτε. 
Προσπαθήστε να διορθώσετε τα λάθη σας. 

Καλαϊτζίδης: Υπάρχει ουσιαστική διαφορά μεταξύ αυτών που λέμε ως προς 
τη διαδικασία και μεταξύ αυτών που θέλει να εκφράσει η  παράταξη που έχει την 
ευθύνη της δημοτικής αρχής. Στην ακραία περίπτωση που γίνει το δημοψήφισμα μετά 
από αυτή την απόφαση κι έχει διαφορά μιας ψήφου, τότε τι θα κάνουμε; 
Επανακαταμέτρηση; Άρα καταρχήν έπρεπε να έρθει το θέμα όπως σωστά είπε ο κ. 
Δελαβερίδης και μετά να συνεχιστεί όλη αυτή η διαδικασία. 

Σακαλής: Δεν θα σχολιάσω τίποτα αλλά θα πω μία πρόταση. Είπα και το 
ξαναλέω ότι η αναδιάρθρωση της πρωτοβάθμιας τοπικής αυτοδιοίκησης δεν μπορεί 
να γίνει μεμονωμένα. Είπα ότι δεν πρέπει να υπαγορεύεται από κομματικά και 
μικροπολιτικά κριτήρια και δυστυχώς κάποιοι πορεύονται με μικροπολιτικά κριτήρια. 
Όσον αφορά αν έχουμε σαφή πολιτική ή όχι θέση να πω ότι έχουμε κι αυτό που λέμε 
είναι πολιτική θέση δηλ. ότι ναι, έχουμε θετική έκφραση γνώμης για την προσάρτηση 
του Τ.Δ. Πατρίδας με την προϋπόθεση την έκδοση προεδρικών διαταγμάτων και τη 



διενέργεια τοπικού δημοψηφίσματος και στη συνέχεια, όπως πολύ σωστά είπε ο 
νομικός σύμβουλος, θα έρθει αυτό το αίτημα για να γίνει απόφαση του Δ.Σ. Βέροιας. 
Αυτή είναι η σαφής θέση μας. 

Δήμαρχος: Για την ΤΕΔΚ απάντησα και δεν θα επανέλθω κι εξάλλου αύριο 
συνεδριάσει το διοικητικό συμβούλιο κι εκεί μπορούμε να τα πούμε. Θέλω όμως, για 
να κλείνει το θέμα, να ρωτήσω τον κ. Ακριβόπουλο, διότι συμφωνώ απολύτως έτσι 
όπως το διατύπωσε. Επαναλάβετέ το κε Ακριβόπουλε κι αν είναι αυτό που θέλουμε κι 
εμείς, τη δική σας πρόταση θα θέσουμε σε ψηφοφορία. 

Ακριβόπουλος: Η πρόταση είναι έκφραση θετικής γνώμης υπό την 
προϋπόθεση της τηρήσεως των νομίμων προϋποθέσεων. 

Πρόεδρος: Αυτό δεν λέμε τόση ώρα; 
Ακριβόπουλος: Αυτό είναι το απλό. Εδώ έγιναν κάποια πράγματα, υπήρχαν 

κάποιες επιστολές, υπήρχαν κάποιες αποφάσεις. 
Πρόεδρος: Τριτολογίες. 
Ακριβόπουλος: Το θέμα της θέσης μας είναι ξεκάθαρο. Η κα Δήμαρχος λέει 

να κλείσουμε το θέμα της ΤΕΔΚ. Τι προστέθηκε κα Δήμαρχε το οποίο, όταν εσείς 
πήρατε την απόφαση, δεν υπήρχε; Κάτι εκ του πονηρού. Ποιο είναι; Έχουμε εδώ μία 
ολόκληρη απόφαση που υπενθυμίζει, επισημαίνει και εκφράζει. Ποιο είναι αυτό που 
δεν ήταν κι έγινε πλαστογραφία στην απόφαση; Απαντήστε. 

Δήμαρχος: Νομίζω ότι απάντησα αλλά αν επιμένει ο κ. συνάδελφος μπορώ να 
φωτοτυπήσω αυτά αν δεν τα έχετε και σας λέω ότι στην ΤΕΔΚ αποφασίστηκε να 
δοθεί στον γενικό γραμματέα της Περιφέρειας το διεκδικητικό πλαίσιο που θέτει η 
ΚΕΔΚΕ και το οποίο είναι αυτό που ήρθε και στο δικό μας Δ.Σ. και ψηφίστηκε και 
είναι αυτό που έχει από πίσω και το σχεδιάγραμμα. Αυτό εδώ είναι κάτι άλλο, έχει 
εδώ δύο παραγράφους και στη συνέχεια ακριβώς επικόλληση το διεκδικητικό πλαίσιο 
της ΚΕΔΚΕ κάτι που είναι δικό μας, ημαθιώτικη επινόηση. 

Ακριβόπουλος: Εγώ μιλάω για το έγγραφο 7.2.2008 με αρ. πρωτ. 846Α/4 
απόφαση ομόφωνη της ΤΕΔΚ για διαδικασίες αναδιάρθρωσης αυτοδιοικητικού 
χάρτη. 

Δήμαρχος: Μιλάτε για την πρώτη απόφαση της ΤΕΔΚ προ των υπογραφών; 
Αυτό ήταν ανακοίνωση στην απάντηση του Δήμου της Βέροιας. 

Πρόεδρος: Νομίζω πως αγαπητοί φίλοι από το Τοπικό Διαμέρισμα ομόφωνα 
συναινούμε και σας αποδεχόμαστε όταν οι διαδικασίες, οι οποίες θα υπάρξουν μετά 
την έκδοση του προεδρικού διατάγματος… 

Δελαβερίδης: Διαδικαστικά. Καταρχάς στο θέμα αυτό δεν ψηφίζουμε. 
Εκφράσαμε την άποψή μας, ο καθένας συνάδελφος και δεν χρειάζεται ούτε εσείς κε 
Πρόεδρε να πείτε στους κατοίκους του Δ.Δ. Πατρίδας του Δ. Δοβρά το αποτέλεσμα. 

Πρόεδρος: Ποιος θα το πει; 
Δελαβερίδης: Τα πρακτικά είναι εδώ. Έκανα μία πρόταση που ήταν για 

καταρχήν απόφαση. 
Πρόεδρος: Σε ποιο πράγμα; Διαμορφώστε λίγο την πρότασή σας. 
Δελαβερίδης: Την τοποθέτησή μου δεν την ακούσατε; Λέω να πάρουμε 

απόφαση καταρχήν για την προσάρτηση του Τ.Δ. Πατρίδας στον Δήμο Βέροιας. 
Πρόεδρος: Χωρίς να υπάρχει η παράμετρος να τηρηθούν οι νόμιμες 

διαδικασίες; 
Δελαβερίδης: Όχι. Καταρχήν είναι η απόφαση. Σ’ αυτή την απόφαση θα 

πάρουμε θα έχουμε έκφραση άποψης και τελειώσαμε. 
Πρόεδρος: Ύστερα από μία ώρα συζήτησης νομίζω ότι η πρόταση είναι μία, 

έτσι όπως εκφράστηκε από την αρχή και αν για διάφορους λόγους λέχθηκαν κάποια 
πράγματα το ξεπερνάμε. Νομίζω ότι, κι αν λέω κάτι κε Δελαβερίδη που δεν είναι 
σωστό να με διορθώσετε, θα πρέπει να εκφράσουμε μία γνώμη καταρχήν ότι 
αποδεχόμαστε το Τοπικό Διαμέρισμα, εφόσον γίνουν μετά οι διαδικασίες που ορίζει 
ο νόμος. 



Δελαβερίδης: Συμφωνούμε όλοι κε Πρόεδρε αλλά αν ψηφίσουμε θα είναι 
απόφαση, διαφορετικά είναι έκφραση άποψης. 

Πρόεδρος: Στο άρθρο 4 λέει ότι το Τ.Δ. μπορεί να προσαρτηθεί σε άλλον 
Δήμο ή Κοινότητα με τον οποίο συνορεύει κ.λ.π. κι εφόσον συναινέσει ο Δήμος ή η 
Κοινότητα στο οποίο ζητείται να γίνει η προσάρτηση ύστερα από απόφαση του 
Δημοτικού ή Κοινοτικού Συμβουλίου που λαμβάνεται με την απόλυτη πλειοψηφία 
του συνολικού αριθμού των μελών. Άρα λοιπόν δεν διαφωνούμε. 

Δήμαρχος: Αποφασίζουμε να εκφράσουμε τη θετική μας γνώμη στο αίτημα. 
Πρόεδρος: Ομόφωνα αποφασίζουμε για την προσάρτηση σε περίπτωση που 

τηρηθούν όλες οι νόμιμες διαδικασίες. 
Το Δ.Σ. μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 

1.- Το από 11-4-2008 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.- Το από 10-4-2008 αίτημα του Τ.Σ. Πατρίδας Δήμου Δοβρά (με τις συνημμένες 
υπογραφές 868 κατοίκων του Τ.Δ. Πατρίδας), για προσάρτησή τους στον Δήμο 
Βέροιας. 
3.- Τις απόψεις της Δημάρχου, των δημ. συμβούλων και του νομικού συμβούλου του 
Δήμου, όπως αυτές αναπτύχθηκαν στη συζήτηση του παρόντος θέματος. 
4.- Τις διατάξεις των άρθρων 4, 93 & 216 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Ομόφωνα 
 
 Εκφράζει τη θέση του υπέρ της προσάρτησης στον Δήμο Βέροιας του όμορου 
σε αυτόν Τοπικού Διαμερίσματος Πατρίδας Δήμου Δοβρά εφόσον τηρηθούν όλες οι 
απαιτούμενες διαδικασίες που προβλέπονται από τις διατάξεις των άρθρων 4 (παρ. 1) 
και 216 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.). 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  227 / 2008 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Μ. Σουμελίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 Δ. Δάσκαλος Β. Γιαννουλάκης 

 Τ.  Χατζηαθανασίου Ι. Ακριβόπουλος 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΣΑΠΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Γ.  Μιχαηλίδης Ε. Σοφιανίδης 

 Σ. Μηλιόπουλος Μ. Σακαλής 
 Ν. Μωυσιάδης Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
 Α. Δελαβερίδης Ε. Γουναράς 
 Α.  Τσιάρας Ι. Καλαϊτζίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ν. Τσιαμήτρος Γ. Ορφανίδης 
 Ν. Μαυροκεφαλίδης   
 Κ. Συμεωνίδης   
 Μ. Τρανίδης   

ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΥΛΙΔΗΣ Α. Παπαστεργίου   
 Γ. Κάκαρης   
     
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ. Διαμαντής   
 Η. Σοφιανίδης   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  23-4-2008 

Η Δήμαρχος 
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